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Milí chovatelé a majitelé bostonských teriérů, 

poslední roky jsou pro nás všechny z důvodu pandemie nelehké. S omezeními, která jsme doufali, že 

budou minulý rok trvat jen pár týdnů, se bohužel potýkáme i letos, a tak nějak nechtěně se s nimi učíme 

žít.  

Přes všechna vládní opatření se ale i nadále snažíme, aby náš život s bostonky a vše s jejich chovem 

spojené fungovalo bez větších obtíží. Proto mě velmi těší, že se nám povedlo za tento rok uspořádat již 

tři bonitace a jedna nás do konce roku ještě čeká. I obě klubové výstavy, pořádané naším klubem, se 

nakonec povedlo uskutečnit. Zájem o bonitace a výstavy je v poslední době značný, a i obliba plemene 

stoupá. Bohužel, ne vždy je tento jev ku prospěchu plemene a na chovatelských akcích se stále častěji 

setkáváme se psy, kteří postrádají typické znaky plemene, ať už exteriérové či povahové. Chtěla bych 

proto apelovat na všechny chovatele, aby brali v úvahu nedostatky, které jsou jejich psům při 

chovatelských akcích vytýkány a v případě, že se rozhodnou svého psa či fenu uplatnit v chovu, aby se 

snažili kombinovat jedince tak, aby jejich nedostatky či vady nekumulovali. Chov bostonských teriérů 

není jednoduchý a vylepšení některých exteriérových znaků plemene trvá mnohdy několik generací. 

Chovatelé by měli zásadně uvažovat i o zdraví plemene. Přesto, že zdravotní testy nejsou povinné, 

velmi mě těší, že stále více chovatelů své psy nechává otestovat. Zdravotní testy na luxaci patel a 

oftalmologické vyšetření na dědičné oční vady, pro naše plemeno dvě nejčastější vyšetření, nejsou 

fyzicky ani finančně příliš náročné. Všichni víme, že nezaručí se stoprocentní jistotou, že i potomci 

zdravých jedinců budou vždy zdraví. Ale využívání zdravých jedinců v chovu a případná selekce 

významně zdravotně postižených jedinců, by měla být prioritou každého zodpovědného chovatele a 

také určitou pojistkou pro nás všechny, že naše plemeno zůstane i nadále zdravé bez výrazných zatížení 

napříč celým plemenem. 

V letošním roce se prozatím narodilo 63 vrhů (data do konce října 2021). Z toho 44 vrhů se narodilo 

císařským řezem a 19 vrhů přirozenou cestou. Celkem se narodilo 269 štěňat, z toho 118 psů a 151 fen. 

Celkem 26 krytí bylo bez úspěchu, kdy fena nezabřezla. 

Všichni máme v dnešní hektické době mnoho povinností. Přesto by měl být chov dopředu důkladně 

promýšlen a s tím zajištěny i dokumenty, které jsou s chovem spojené. Proto bych chtěla požádat 

všechny chovatele a připomenout jim včasné zasílání žádostí a dokladů. Veškerý postup a termíny 

s jednotlivými dokumenty spojené jsou velmi podrobně popsané na webových stránkách klubu. Pokud 

byste si nebyli s čímkoliv jisti, ráda pomohu, ne vždy je ale v mých možnostech reagovat a dokumenty 

zajistit do druhého dne. 

Chtěla bych všem, kdo se účastní kynologických akcí u nás i v zahraničí, poděkovat za krásnou 

prezentaci jejich psů a všem chovatelům a majitelům bostonských teriérů popřát mnoho úspěchů při 

dalších akcích a chovatelských plánech. Zároveň vám všem, vašim rodinám a čtyřnohým přátelům 

hodně zdraví, štěstí a pohody v novém roce 2022. 
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